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Vanhusneuvoston kokous   
 
Aika: Keskiviikko 12.10.2022 klo 13.00 – 15.24  
Paikka: Kaupunginhallituksen sali, kaupungintalo, 3. kerros.  
Läsnä, valtuustoryhmien edustajat: 

Auni-Marja Vilavaara,     puheenjohtaja (vihreät) 
Vesa Paavonen  2. varapuheenjohtaja  (SDP)  
Jussi Silvonen  (Vas.)  
Reetta Angelvo-Riipinen (PS) 
Päivi Riihilahti-Syvänen  (Kok.) 

Järjestöjen edustajat: 
Lahja (Lala) Sjöblom      Eläkkeensaajien Keskusliiton Helsingin piiri, 

1. varapuheenjohtaja   
Lena Lindberg                Samrådet i SPF Helsingfors  
Liisa Hangonmäki           Helsingin Kunnalliset Eläkeläiset 
Marja Ruotsalainen        Pääkaupunkiseudun omaishoitajat  
Olli Salin                         Eläkeläiset ry, Helsingin aluejärjestö 
Pirjo-Liisa Kangasniemi  Helsingin kansallinen senioripiiri  
Susanna Lehtovaara      Jade-yhteisö  
Teija Mikkilä                    Helsingin Muistiyhdistys 

Kaupungin pysyvät asiantuntijat  
 Minna Kaattari Kulttuurin ja vapaa-ajan toimiala 
 Emmi Komlosi Kasvatuksen ja koulutuksen toimiala 
 Stina Högnabba Kaupunginkanslia 
 Pirjo Tujula  Kaupunkiympäristön toimiala   (etäyhteydellä) 
 Soili Partanen Sosiaali- ja terveystoimiala 
Muut kaupungin edustajat/kaupunginkanslia, vuorovaikutustiimi: 
 Outi Paulig  vanhusneuvoston sihteeri  

Sari Elfving  projektisuunnittelija  
 
Asiantuntijavieraat (kohtien 1-7 ajan)  

Nina Arekari, neuvontapäällikkö, Seniori-info, sosiaali- ja terveystoimi 
 Hanna-Leena Tastula, yksikönjohtaja vs., puhelin- ja hyvinvointipalvelut, Palvelu-   
                    keskus Helsinki  
 
 
1.  
Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 13.00. 
2. 
Osallistujien toteaminen  

Todettiin, että seurakuntayhtymän edustajalle Pirkko Linderille oli tullut viime het-
ken este, eikä myöskään varaedustaja päässyt osallistumaan. Sosiaali- ja ter-
veystoimesta oli paikalla Soili Partanen, Seija Meripaasin ollessa estynyt. Kau-
punkiympäristötoimialan edustaja Pirjo Tujula osallistui etäyhteydellä. 

  
3. 
Asialistan hyväksyminen 

Asialista hyväksyttiin. 
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4. 
Edellisen kokouksen muistio 

Vanhusneuvoston kokousmuistio 14.9.2022 oli jaettu neuvostolle 21.9.2022.  
Muistiosta ei ollut tullut huomautuksia, joten se hyväksyttiin. 
 

5. 
Muistion tarkastajat 
 Muistion tarkastajiksi valittiin Lena Lindberg ja Liisa Hangonmäki. 
 
6. 
Seniori-infon esittely, neuvontapäällikkö Nina Arekari  

Vanhusneuvoston kokouksessa 14.9. todettiin tarve saada tietoa Seniori-infon  
toiminnasta. Ennakkoon oli pyydetty esittelyä mm. seuraavista asioista: 

• asiakasmäärät ja niiden kehitys  

• huoli-ilmoitukset 

• miten palvelujen tarvetta arvioidaan?  

• miten asiat etenevät, kun asiakas ottaa yhteyttä? 

• takaisinsoittojärjestelmän toimivuus: kauanko asiakkaat joutuvat odotta-
maan soittoa, miten takaisinsoitto toimii esim. työssäkäyvien omaisten 
kannalta, entä puhelussa tulkki- tai apua tarvitsevien kannalta?  

• miten erityistarpeita omaavat asiakkaat otetaan huomioon? 
Diaesitys oli jaettu neuvoston jäsenille 11.10.2022 ja asioita esiteltiin sen poh-
jalta. - Kuultiin, että erilaisiin palvelutarpeisiin pystytään vastaamaan ja tulkkipal-
velut toimivat Seniori-infon näkökulmasta hyvin. Työntekijät ovat kokeneita ja 
ammattitaitoisia. Seniori-info on matalan kynnyksen ohjaus- ja neuvontapalvelu. 
Neuvonnan lisäksi tarvittaessa tehdään alustava palvelutarpeen arviointi ja ohja-
taan asiakasta eteenpäin muihin palveluihin. Huoli-ilmoitukset toimitetaan se-
nioripalvelujen yhteiseen asiakasohjaustiimiin. Seniori-infosta tarkempia tietoja 
verkkosivuilla linkki. Ohje huoli-ilmoituksen tekemiseen on etusivulla. 
 
Keskustelua ja kysymyksiä: 

• Kuinka asiakkaat tavoitetaan takaisinsoitolla? Montako kertaa soitetaan, 
jos ei heti tavoiteta ja kuinka pitkään puhelimen annetaan soida?  Kirja-
taanko asiakas tietojärjestelmään saavutetuksi, vaikka hän ei pääsisi vas-
taamaan? Järjestöihin tulee aloittain palautetta, että ei Seniori-infoon ei 
saada yhteyttä. Toisaalta myös hyvää palautetta asioiden hyvästä hoita-
misesta oli kuultu monella taholla. - Nina Arekari kertoi, että soittotarve tu-
lee Seniori-infon työjonoon kaksi kertaa. Kun asiakkaalle soitetaan, puhe-
limen annetaan soida pitkään.  Soittopyyntöjen viiveestä takaisinsoitoissa 
saadaan tarkempia tietoja kokouksen jälkeen, ja samoin siitä, miten odo-
tusaika lasketaan. 

• Huoli-ilmoituksen voi tehdä nimettömästi. Miten nimettömyys toteutuu, kun 
asiaa ryhdytään hoitamaan? Eikö ole riskinä, että henkilölle kuitenkin pal-
jastuu, kuka hänestä on tehnyt ilmoituksen? - Nina Arekari totesi, että 
huoli-ilmoituslomakkeesta löytyy ilmoittajalle tietoa, miten toimia. Ilmoitta-
jan kanssa pyritään sopimaan asian hoitamisesta niin, että ilmoittaja ei 
tule tunnistetuksi. Aina sitä ei pystytä ehdottomasti takaamaan. 

• Jos Seniori-infoon tulee ilmoitus kiireellisestä avuntarpeesta, miten ja 
kuinka nopeasti sieltä lähdetään liikkeelle? Seniori-infosta ei tehdä koti-

https://www.hel.fi/seniorit/fi
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käyntejä. Tarvittaessa otetaan nopeasti yhteys sosiaali- ja kriisipäivystyk-
seen tai soitetaan ambulanssi. Työntekijät ovat kokeneita ja ammattitaitoi-
sia, he osaavat arvioida tilanteita.  

• Seniori-infon puhelinpalvelu toimii arkisin klo 9-15, mikä on suhteellisen 
lyhyt aika. Kysyttiin, paljonko huoli-ilmoituksia tulee virka-ajan ulkopuo-
lella. Nina Arekari lupasi selvittää asiaa. Lukumäärätietoja Seniori-infon 
toiminnasta tullaan saamaan raportista, joka toimitetaan vanhusneuvos-
tolle myöhemmin. 

• Kysyttiin työmäärästä ja henkilöstön riittävyydestä, kun yhteydenottojen 
määrä on suuri. -Nina Arekari kertoi, että työntekijöitä on saatu lisää ja 
heitä on nyt 21. Tehtävistä selvitään, kun työ suunnitellaan tarkkaan. Pu-
helujen määrässä on joskus ”piikkejä”, esim. koronapandemian alkaessa.  

• Kysyttiin yhteistyöstä eri tahojen kanssa. – Kuultiin, että Seniori-infolla on 
laajat yhteistyöverkostot.  Soten eri yksiköiden kanssa yhteistyötä tehdään 
tiiviisti, samoin järjestöjen ja alan yksityisten toimijoiden kanssa. 

• Kysyttiin, mikä Seniori-infon ja Helppi-seniorin välinen suhde? Sote-toi-
mialan edustaja kertoi, että Helppi-seniori on nimitys, joka on tarkoitettu 
kaupungin sisäiseen käyttöön. Termi on aiheuttanut hämmennystä. Se 
poistuu sote-uudistuksen myötä. – Kuultiin palautetta myös huoli-ilmoituk-
sesta sanana. 

• Kysyttiin, kenelle chattipalvelu on tarkoitettu? Tavoitetaanko ikäihmisiä so-
siaalisen median kautta? -Kuultiin, että chattia käyttävät yleensä omaiset. 
Some-kanavista Facebookin kautta tavoitetaan jonkin verran ikäihmisiä.  
 

Puheenjohtaja totesi esityksen ja käydyn vilkkaan keskustelun hyödylliseksi. 
 
7.  
Palvelukeskus Helsingin etähoito- ja puhelinpalvelut, yksikönjohtaja Hanna-Leena Tastula  

Vanhusneuvoston kokouksessa 14.9. todettiin tarve saada tietoa Palvelukeskus 
Helsingin etähoito- ja puhelinpalveluista.  
Diaesitys oli jaettu neuvoston jäsenille 11.10.2022. Asiaa esiteltiin sen pohjalta. 
Aluksi saatiin katsaus Palvelukeskuksen eri palveluihin. Suurimmat asiakasmää-
rät ovat ruokapalveluissa ja kuljetuspalveluissa. Kuljetuspalvelukeskuksessa 
työskentelee n. 60 henkilöä. Etähoito on määrällisesti pientä, mutta se on saanut 
osakseen mielenkiintoa jopa kansainvälisesti. 
 
Keskustelua ja kysymyksiä: 

• Kuinka paljon tulee tilanteita, joissa turvapuhelinpalvelun asiakasta ei ta-
voiteta? Miten silloin toimitaan? -Tilanteita on melko usein, yleensä viikoit-
tain. Jos asiakasta ei tavoiteta mitään kautta, lähetetään palvelupyyntö 
eteenpäin ja henkilöä lähdetään etsimään. Yleensä tilanteet päätyvät on-
nellisesti. 

• Miten kuljetuspalvelu toimii, jos liikuntaesteinen asiakas asuu hissittö-
mässä kerrostalossa? – Käytössä on porraskiipijöitä. Kun asiakkaalle teh-
dään kuljetuspalvelupäätös, siinä määritellään, mitä välineistöä tarvitaan. 

 
Todettiin, että mielenkiintoa tutustumiskäyntiin on ja sellainen on mahdollista jär-
jestää. Vanhusneuvosto palaa asiaan.   
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8. 
Vanhusneuvoston esitys kaupungille Helsingin liittymisestä WHO:n Ikäystävällisten kaupun-
kien verkostoon  

Asia on vanhusneuvoston toimintasuunnitelmassa vuosille 2021-2023:  Asia oli 
esillä kokouksessa 8.12.2021, keskustelussa pormestari Vartiaisen kanssa.  
 
WHO:n Age Friendly Cities -verkoston sivuilla on tietoja mm. verkoston tavoit-
teista, nykyisistä jäsenistä, miten verkoston jäseneksi ilmoittaudutaan. Linkki ver-
koston sivulle   Linkki verkoston Suomen jäsenkaupunkeihin  
 
Keskustelussa todettiin, että neuvosto kannattaa esitystä, että Helsinki liittyisi 
verkostoon. Todettiin perusteluna, että kansainvälisistä verkostoista saadaan tie-
toa ja tukea asioiden edistämiseen. Verkostoon liittymällä Helsinki voisi lisätä nä-
kyvyyttään ikäystävällisenä kaupunkina. Sitä kautta voitaisiin myös edistää ikäys-
tävällisyyden toteutumista. Saatujen tietojen mukaan verkoston pohjoismaisilla 
kaupungeilla on tiivistä yhteistyötä, johon ainakin Tampere on hiljattain liittynyt 
mukaan. Pohjoismaisista pääkaupungeista mukana ovat Tukholma, Oslo ja 
Reykjavik. [siht. lisäys 18.10.2022: Pohjoismaista yhteistyötä koordinoi Pohjois-
mainen hyvinvointikeskus linkki keskuksen sivuille ja linkki sivulle ”Ikäystävälliset 
ja kestävät yhteiskunnat Pohjoismaissa” ] 
 
Kannatuspuheenvuoroja perusteluineen tuli useita. Päätettiin, että vanhusneu-
vosto esittää pormestarille verkostoon liittymistä ja riittävän henkilöresurssin va-
raamista asian hoitamiseen.   

 
9. 
Lausuntoasiat  

- Lausuntopyyntö monikielisen seniorikeskuksen perustamista koskevasta 
valtuustoaloitteesta. Lausuntopyyntö  oli jaettu neuvostolle 22.9.2022 ja lausun-
non määräaika on  20.12.2022. Lausuntoluonnos valmistellaan neuvoston marras-
kuun kokoukseen. Lausuntoa on pyydetty myös kaupungin tasa-arvo- ja yhdenver-
taisuustoimikunnalta ja sote-lautakunnalta. 

- Työvaliokunnan keskustelussa 5.10.2022 oli tullut esiin mm. seuraavia ajatuksia:   

• Vieraskielisillä/maahanmuuttajataustaisilla ikääntyneillä tulee olla mahdollisuus 
osallistua minkä tahansa ikääntyneiden palvelukeskuksen toimintaan. 

• Nykyistä palvelu- ja seniorikeskusten verkostoa tulee kehittää. Arvostavaa ja 
hyvää palvelua tulee tarjota kaikille. 

• Työntekijöiden hyvää kielitaitoa tulee tukea. Alan opiskelijoiden panosta voi-
daan käyttää entistä paremmin hyväksi.  

• Monikulttuurisuuden ja eri kielitaustojen ja kulttuurien huomioiminen rikastuttaa 
seniorien toimintaa.  

• Erillinen paikka tarkoittaisi pitkiä matkoja suurelle osalle vieraskielisistä.  

• Kieliryhmiä on paljon ja on mahdotonta järjestää kaikille omankielistä palvelua.  

• Suurimmalla vieraskielisten ikääntyneiden ryhmällä (=venäjänkieliset) on jo 
omaa toimintaa, kokoontumispaikkoja ja palveluita, joita he käyttävät, jos halua-
vat omankielistä palvelua. Esim. Inkeri-Keskus, Hoivakoti Helenan erilaiset pal-
velut. 

 
Käytiin lähetekeskustelua lausunnon valmistelua varten. Lausunnon päälinjaksi to-
dettiin, että ei kannateta erillistä monikielistä keskusta. Nykyisten palvelukeskusten 
toiminnan kehittämiseen on sen sijaan tarvetta. Niissä tulisi kaikissa olla valmius 

https://extranet.who.int/agefriendlyworld/who-network/
https://extranet.who.int/agefriendlyworld/who-network/
https://nordicwelfare.org/fi/
https://nordicwelfare.org/fi/projekt/ikaystavalliset-ja-kestavat-yhteiskunnat-pohjoismaissa/
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ottaa vastaan eri kielisiä ikääntyneitä niin, että he tuntevat itsensä tervetulleiksi. 
Tämä ei vielä täysin toteudu. 

 
Puheenvuoroissa todettiin myös mm. 

• Nykyisin vieraskielisten ikääntyneiden palvelut ovat lähinnä järjestöjen varassa. 
Järjestöt eivät kuitenkaan saa vakituista rahoitusta tähän toimintaan.   

• Monikielisyyttä löytyy seniorikeskusten henkilökunnasta, mutta palvelukeskus-
ten henkilökunta on lähinnä suomenkielistä. Kaikkia äidinkieliä ei voida eikä ole 
tarpeenkaan osata. Hyvässä vastaanottamisessa on kyse muustakin kuin kie-
lestä.  Hyvät opasteet ja kielellisesti selkeät ohjeet voivat osaltaan auttaa asiaa.  

• Jade-yhteisön edustaja ehdotti, että kaupungilla pitäisi olla moninaisuuden 
osaamiskeskus, joka järjestäisi kokeiluja ja koordinoisi kehittämistyötä. Nykyisin 
Jade-yhteisöön ohjataan kaupungin palveluista n. 200 asiakasyhteydenottoa, 
jotka joudutaan ohjaamaan takaisin kaupungin palveluihin. 

• Suomen ja Helsingin kansainvälistyminen edellyttää palvelujen kehittämistä eri 
kielillä myös ikääntyneille.  

• Sote-toimialan edustaja kertoi, että kaupungilla on todettu ns. ikäerityinen osaa-
misen tarve.  Osaamista kehitetään ja tähän on palkattu asiantuntija. Työtä voi-
daan tulla esittelemään vanhusneuvostolle.  Helsingin palvelukeskusten tulevai-
suutta koskevat neuvottelut ovat edelleen meneillään 

• Muilla asiakkailla voi olla hankalia asenteita muunkielisiä kohtaan. Henkilökun-
nan pitäisi osata hoitaa myös nämä tilanteet ja pystyä toimimaan välittäjinä. 

• Esitettiin myös toive palvelukeskusten aukioloaikojen pidentämisestä. 
 

Todettiin, että valmistellaan lausunto käydyn keskustelun pohjalta. Lausuntoluon-
nos lähetetään neuvoston jäsenille kommentteja varten. 

 
Lausuntopyyntö Kampin tulevan terveys- ja hyvinvointikeskuksen pysäköin-
tiasioita koskevasta toivomusponnesta. Lausuntopyyntö oli jaettu neuvostolle 
3.10.2022 ja lausunnon määräaika on 31.3.2023. Lausunto valmistellaan viimeis-
tään neuvoston maaliskuun kokoukseen.  Vanhusneuvoston lausunnossa tullaan 
tarkastelemaan asiaa ikääntyvän väestön kannalta. Vammaisneuvosto tulee anta-
maan asiasta oman lausuntonsa. 
 
Työvaliokunnan kokouksessa ja kokousta edeltävässä sähköpostikeskustelussa oli 
tullut esiin mm. seuraavia näkökohtia:   

• Pysäköinnin ja saattoliikenteen sujuvuus on tärkeää. Iäkkäitä asiakkaita     
tulee keskukseen omaisen tai muun saattajan kanssa tai itsenäisesti. Osalle 
henkilöauto on paras tai ainoa mahdollinen kulkuneuvo.  

• Keskukseen pääseminen helppous täytyy turvata muutenkin. Kyseessä ovat 
elintärkeät palvelut. Asiakkaita tulee olemaan paljon ja keskuksen sijainti 
valmiiksi ahdas ja kulkureitit haasteelliset.  

• Selkeät ja riittävät asiakaspysäköintipaikat parkkihallissa ovat tärkeät,       
samoin helppo kulku hissillä suoraan terveys- ja hyvinvointikeskukseen.   
 

Käytiin lausunnon valmistelua varten lähetekeskustelu, jossa todettiin lisäksi: 

• Saattotilanne on usein sellainen, että auto pitää voida pysäköidä lähelle     
sisäänkäyntiä, koska saatettavalla henkilöllä on liikuntavaikeuksia. 

• Hyvät opasteet ovat erittäin tärkeät. 

• Toivomuspontta kannatetaan. Lausuntoon lisätään keskustelussa nousseita 
näkökulmia. Luonnos lähetetään neuvoston jäsenille kommentoitavaksi. 
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Lausuntopyyntö apuvälineiden palauttamisen helpottamista koskevasta 
toivomusponnesta.  Lausuntopyyntö ja aloite oli jaettu neuvostolle 6.10.2022 ja 
lausunnon määräaika on 31.1.2023.  
Kaupungin verkkosivuilla on tietoa apuvälinepalveluista linkki  Kaupungilla on 
meneillään kokeilu apuvälineiden palauttamisen helpottamiseksi. Linkki kaupun-
gin uutiseen ja HS:n artikkeliin 

 
Vanhusneuvoston sähköpostikeskustelussa ennen kokousta oli tullut esiin mm. 
seuraavia näkemyksiä: 

• Palauttamisen helpottaminen on tärkeää ja palauttamismahdollisuuksia tar-
vitaan asiakasta lähellä oleviin, esteettömiin palvelupisteisiin. 

• Noutomahdollisuus kotoa on myös tärkeä, sillä harvalla vanhuksella on 
mahdollisuus kuljettaa välineitä käyttötarpeen päätyttyä. 

• Apuvälineissä on kyse kaupungin omaisuudesta, joka tulisi rekisteröidä ja 
merkitä kunnolla. Tarkastuslautakunta on kiinnittänyt huomiota asiaan. 

 
Käytiin lähetekeskustelua, jossa tuli esiin mm. 

• Nykyinen palveluyksikkö Konalassa on syrjäisessä ja hankalassa paikassa 
ja perille löytäminen saattaa olla vaikeaa. Kuultiin toisaalta myönteisiä koke-
muksia sieltä saadusta hyvästä palvelusta. Aiemmat palvelupisteet Malmin 
ja Herttoniemen sairaalan yhteydessä olivat helpompia löytää ja saavuttaa.  

• Välineille tarvitaan myös huoltoa, korjauksia ja varaosia. 

• Tarvitaan tietoa siitä, miten erilaisten apuvälineiden palautukset on tarkoitus 
hoitaa. Mitkä ovat ohjeet asiakkaalle ja miten vastuut on jaettu? Palataan 
lausunnon valmisteluun, kun on saatu prosessikuvaus.  
 

Lausunto valmistellaan viimeistään neuvoston tammikuun kokoukseen ja siinä 
tullaan tarkastelemaan asiaa ikääntyvän väestön kannalta. Ikääntyneet käyttä-
vät lähinnä liikkumisen apuvälineitä. Vammaisneuvosto tulee antamaan asiasta 
oman lausuntonsa. Lausuntoa on pyydetty myös sote-lautakunnalta. 

 
10. 
Kaupungin hyvinvoinnin ja terveyden työn ajankohtaiset  

- Kaupungin hyvinvointisuunnitelman päätöksenteon eteneminen. Suunni-
telmaa käsitellään kaupunginhallituksessa 31.10.2022. Kaupunginhallituksen 
asialista materiaaleineen on luettavissa kaupunginhallituksen verkkosivulla tors-
taina 27.10.2022 ja päätöstiedote heti kokouksen jälkeen. – Suunnitelmasta 
päättää kaupunginvaltuusto, jonka asialistalla se on 16.11.2022. 
Stina Högnabba kertoi, että osana sote-uudistuksen uusia hyte-tehtäviä valmis-
tellaan toimintamallia kaupungin ja yhteistyökumppaneiden (HUS, järjestöt jne.) 
tuleville hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen vuosittaisille neuvotteluille. Tar-
vittaessa neuvottelumallia voi esitellä vanhusneuvostolle.   

 
- Muistiystävällinen Helsinki -hankehaku Metropolian kanssa: Metropolia-

Ammattikorkeakoululla ja kaupungilla on vireillä yhteistyö, jossa suunnitellaan 
Euroopan sosiaalirahaston rahoituksen hakemista Helsingin muistiystävälli-
syyttä edistävään hankkeeseen. Tavoitteena olisi mm., että eri toimialojen työn-
tekijöiden muistiosaaminen vahvistuu ja he pystyvät huomioimaan muistiystä-
vällisyyden työssään.  Kaupungin puolelta hakemusvalmistelun yhteistyöhön 
osallistuu ikääntyneiden hyvinvointia edistävän verkoston valmistelusihteeristö. 

https://www.hel.fi/helsinki/fi/kaupunki-ja-hallinto/hallinto/palvelut/palvelukuvaus?id=2802
https://www.hel.fi/uutiset/fi/sosiaali-ja-terveysvirasto/apuvalinepalvelut-kokeilee-valiaikaisia-palvelupisteita?fbclid=IwAR0OTWQmkNzbkRJWOxwXfd2R8QqCND3jOXG1-bbt7x28T9fk3ESOj0ip5y0
https://www.hel.fi/uutiset/fi/sosiaali-ja-terveysvirasto/apuvalinepalvelut-kokeilee-valiaikaisia-palvelupisteita?fbclid=IwAR0OTWQmkNzbkRJWOxwXfd2R8QqCND3jOXG1-bbt7x28T9fk3ESOj0ip5y0
https://www.hs.fi/kaupunki/art-2000009084568.html
https://www.hel.fi/helsinki/fi/kaupunki-ja-hallinto/paatoksenteko/kaupunginhallitus/esityslistat/
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Lisäksi 31.10.2022 on valmistelutyöpaja, johon on kutsuttu ikääntyneiden hyvin-
vointia edistävä verkosto. Verkostossa on vanhusneuvostot nimetyt edustajat. 

-  Esitettiin kysymys, koskeeko hanke vain osaamisen kehittämistä, vai myös esi-
merkiksi rakennettua ympäristöä? 

 
11. 
Vanhusneuvoston kevään 2023 kokoukset ja aiheita  

Päätettiin kevään kokousajankohdiksi: 18.1., 15.2, 15.3., 12.4. ja 3.5. Aika ja 
paikka nykyiseen tapaan keskiviikkoisin klo 13.00-15.30  kaupunginhallituksen 
salissa.  

 
Kevään kokousten asioiksi päätettiin ottaa 

• omaishoidon tuen tilanne ja kehittäminen, esittelijäksi sotesta ainakin Mari 
Helin. - Omaishoidon tuen asiakasmääristä  saadaan pohjatietoja vanhusneu-
voston kokouksessa 9.11. osana vanhuspalvelujen tilannekatsausta; 

• toimialajohtaja Juha Jolkkosen tapaaminen. Asioina ainakin sote-tilanne ja 
asiakasmaksulain soveltaminen; 

• kansliapäällikkö Sami Sarvilinnan tapaaminen, asiana mm. vanhusneu-
voston osallistumisoikeus lautakuntiin; 

• tilastotietoa asiakasmääristä (esim. ikääntyneet eri palveluissa) toiminnalli-
sen tilinpäätöksen yhteydessä; 

• kotihoidon palveluprosesseihin perehtyminen ja  tutustumisvierailu; 

• nuorisoneuvoston ja vammaisneuvoston tapaaminen ja yhteistyö 

• Kehittämispäällikkö Veera Vilkaman tapaaminen, asioina kaupungin järjes-
töyhteistyö, järjestöfoorumi, järjestöavustukset. 

Suunnitelmaa kevään kokousten sisällöistä valmistellaan marraskuun kokouk-
seen. 

 
12. 
Muut asiat  

• HSL:n johdon tapaaminen 11.10.2022/PKS-vanhusneuvostojen kannanotto 
Tilaisuudessa oli mukana neuvostojen puheenjohtajistoa. Kuultiin tilaisuuden an-
nista.  Linkki kannanottoon, joka oli (jaettu vanhusneuvostolle 23.9.2022) toimi-
tettu HSL:n johdolle ja hallitukselle ja pks-kaupunkien kaupunginhallituksille.  
Auni-Marja Vilavaara kertoi tilaisuuden kulusta. Vanhusneuvostojen edustajat ko-
rostivat, että seniorialennuksilla tuetaan ikääntyneiden hyvinvointia, torjutaan yk-
sinäisyyttä, mielenterveysongelmia ja muita sairauksia. Tämä olisi kaupunkien 
kokonaisedun mukaista, koska se tuottaisi säästöjä kalliisiin sote-kustannuksiin. 
Alennukset kausi- että kertalippuihin toisivat HSL:lle uusia asiakkaita ja tuloja. 
Rollaattorin kanssa liikkuvien pitäisi saada matkustaa maksutta. Kyseessä on 
pieni ryhmä, jolla ei ole merkitystä HSL:n taloudelle, mutta asia on periaatteelli-
sesti tärkeä. HSL:n lippujärjestelmät ovat asiakkaiden kannalta kehittymättömät 
verrattuna esim. Tallinnaan ja Espanjaan.  
HSL:n edustajat korostivat yhtiön hankalaa taloudellista tilannetta. He eivät näh-
neet mahdollisuuksia alennusten tai maksuttomuuden laajentamiseen. Mahdolli-
sesti on tulossa uusia lippumuotoja, esim. sarjalippu, josta voisi olla hyötyä se-
nioreille. 

 

• HEJ:n ja vanhusneuvoston yleisötilaisuuden 23.11.2022 ohjelma ja viestintä  
Tilaisuudesta tiedotettiin vanhusneuvoston uutiskirjeessä 23.9.2022.  Kampin 
palvelukeskus tiedottaa tilaisuudesta omissa kanavissaan ja ilmoitustauluillaan. 

https://ihmisoikeudet.hel.fi/wp-content/uploads/2022/09/Paakaupunkiseudun-vanhusneuvostojen-yhteinen-kannanotto-joukkoliikenteesta-16.9.2022.pdf
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Tilaisuus on palvelukeskuksen kuukausiohjelmassa ja kaupungin sähköisessä 
tapahtumakalenterissa.  Sovitusti tilaisuuden ohjelmaa ja kutsua jaetaan vanhus-
neuvoston ja HEJ:n sähköisten kanavien kautta. Ohjelma jaetaan vanhusneu-
voston kokousmuistion liitteenä. Lisäksi pyritään saamaan maksullinen ilmoitus 
Helsingin Uutisiin.   

 
13. 
Tiedotusasiat  

• Ikäihmisten rokotusten viestintä syksyllä 2022  
Vanhusneuvoston puheenjohtaja  oli pyytänyt sote-toimialaa selkeyttämään tie-
dottamista ikäihmisten rokotusten osalta. Korona- ja influenssarokotukset koko-
naisuutena. Pyydetty ylilääkäri Timo Lukkariselta selväkielistä tiedotetta, joka 
jaetaan vanhusneuvostolle.   Linkki kaupungin verkkosivuille (koronarokotukset). 
Nyt sivuilla näkyy 65 vuotta  täyttäneitä koskeva tieto, että koronarokotteen te-
hosteannoksen ajanvaraus aukeaa 31.10.2022. Odotetaan ohjeistusta. 

 

• Omaishoitajien maksuttomat liikuntapalvelut 
Marja Ruotsalainen totesi myönteisenä uutisena, että omaishoitajat saavat oi-
keuden maksuttomiin liikuntapalveluihin vuoden 2023 alusta. Linkki kaupungin-
valtuuston päätökseen 5.10.2022. Päätös perustuu valtuustoaloitteeseen (linkki) 
ja koskee kaikkia kaupungin kanssa omaishoitosopimuksen tehneitä omaishoita-
jia. Selvitetään vielä tarkemmin, mitä liikuntapalveluja päätös koskee. 

 
 
14. 
Kokouksen päättäminen 
 Kokous päätettiin klo 15.23. 
 
 
 

Puheenjohtaja   Sihteeri 
 
Auni-Marja Vilavaara   Outi Paulig 
 
 
 
Muistion tarkastajat 
 
Lena Lindberg   Liisa Hangonmäki 

https://www.hel.fi/sote/koronarokotus-fi
https://www.hel.fi/static/public/hela/Kaupunginvaltuusto/Suomi/Paatos/2022/Keha_2022-10-05_Kvsto_16_Pk/1D719C73-E9B0-CC6A-AD6F-83C5DB400000/Valtuutettu_Hilkka_Ahteen_aloite_omaishoitajien_ma.html
https://www.hel.fi/static/public/hela/Kaupunginvaltuusto/Suomi/Paatos/2022/Keha_2022-10-05_Kvsto_16_Pk/BBD2D4EF-125A-CAC9-A510-835A75400000/Liite.pdf

